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Steenderen, 24 december 2020 

Betreft: waarmaken van onze ambities voor een vitaal Steenderen 

 

Geachte leden van de gemeenteraad, 

Graag willen wij onze zorgen met u delen met betrekking tot de voortgang van het project Vitale 
kernen. De afgelopen drie jaar heeft de werkgroep Vitale kernen Steenderen, samen met de 
Steenderense bevolking veel energie gestoken in het opstellen van een “Steenderens Wensenboek”, 
de uitwerking van een Dorpsplan, de uitwerking van concrete projecten en de inrichting van Bureau 
Vitaal.  

In april 2020 heeft de coördinator Vitale kernen, namens wethouder Blaauw, schriftelijk duiding 
gegeven aan de rolverdeling tussen Gemeente en werkgroepen bij de uitvoering van projecten. De 
wethouder geeft ook aan “als Gemeente meer te willen loslaten en meer verantwoordelijkheid en 
vertrouwen te geven aan de samenleving”.  

Op 16 juli 2020 ontvingen wij een brief van het college van B&W. In dit schrijven wordt (ook) 
ingegaan op het proces en de beoogde samenwerking tussen de Gemeente en onze werkgroep. In de 
brief wordt melding gemaakt dat in de Perspectiefnota de komende jaren enkele miljoenen zijn 
opgenomen voor leefbaarheid waaronder de Vitale kernen. 
In de brief wordt voorts de wens uitgesproken om samen aan de slag te gaan om, per vitale kern, 2 of 
3 projecten van visie naar uitvoering te brengen. Verder wordt aangegeven dat voor de start van de 
uitvoering heldere afspraken worden gemaakt over o.a. inzet van middelen, mensen en verdeling van 
rollen en taken.  

De werkgroep werd echter vooral blij van de opmerking in de brief “dat er voor goede plannen nu 
budget beschikbaar is”. 

Naar aanleiding van laatstgenoemde brief heeft onze werkgroep eind augustus 2020 een “Memo 
gewenste top 3 projecten” opgesteld en verzonden naar o.a. de coördinator Vitale kernen. In het 
memo worden de drie geprioriteerde projecten, te weten “Herinrichting van de J.F. Oltmansstraat 
inclusief kruising”, “Herinrichting Dorpsplein” en “Herinrichting Burg. Smitstraat” gedetailleerd 
beschreven, gekoppeld aan eerste begrotingen.   

In onze beleving hadden wij daarmee alle noodzakelijke stappen gezet om in 2021 een start te 
maken met de uitvoering een of meerdere projecten.  
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Uiteraard begrijpt onze werkgroep dat niet alles uitvoerbaar en financieel haalbaar is. In de meest 
recente brief van het College wordt ook aangegeven dat de investeringsruimte niet voldoende is om 
alle wensen uit alle visies te honoreren en dat de middelen slim gebruikt moeten worden.  
Dat laatste is voor onze werkgroep aanleiding geweest om het als tweede geprioriteerde project, te 
weten “Herinrichting Dorpsplein”, nog eens kritisch tegen het licht te houden.  

Inmiddels wordt een aangepast plan uitgewerkt dat vooral gericht is op het wegwerken van 
achterstallig onderhoud, het aanbrengen van een aantal (esthetische en praktische) accenten. Verder 
denken wij dat inzet en ondersteuning van vrijwilligers en lokale verenigingen en bedrijven mogelijk 
is. We verwachten hiermee de oorspronkelijk (in het bovengenoemde memo dd. 28 augustus 
genoemde) geraamde bedrag ad €2.200.000 substantieel te kunnen reduceren. 

Vol optimisme hebben veel leden van de werkgroep vervolgens op 5 november, digitaal, de 
algemene beschouwingen gevolgd. Speciale aandacht ging natuurlijk uit naar wat er gezegd werd 
over het in de programmabegroting opgenomen bedrag ten behoeve van leefbaarheid en Vitale 
kernen. 
 

De uitkomst van de uitgebreide discussie stemt de werkgroep niet bepaald positief. Sterker nog: het 
aanvankelijke optimisme om in 2021 nu eindelijk tastbare zaken te realiseren in de Vitale kernen 
heeft plaatsgemaakt voor een gevoel van “we worden aan het lijntje gehouden”. We vinden het 
begrijpelijk dat de Gemeenteraad niet over één nacht ijs gaat als het gaat om het doen van grote 
investeringen. Wat we echter minder begrijpelijk vinden, is het feit dat er, naar ons gevoel, geen zicht 
is op wanneer er wel besluiten worden genomen. Het is spijtig om te moeten vaststellen dat 
meerdere raadfracties nu, drie jaar na de start van het project Vitale kernen, van mening zijn dat de 
kaders ontbreken om een goede afweging te maken en dat eerst inzicht moet komen m.b.t. de 
behoefte in alle andere kernen in de gemeente alvorens er keuzes worden gemaakt. Juist de kaders 
(of eigenlijk: het ontbreken van kaders) is het eerste jaar van het project uitgebreid besproken. 
Ondanks onze zorgen bleef de toenmalige verantwoordelijke wethouder van mening dat het 
ontbreken van kaders een succesvol verloop van het proces niet in de weg zou staan ….  

Wij realiseren ons dat terugkijken en pessimisme ons niet gaan helpen. Wij, en naar wij aannemen 
ook het College en de Raad, hebben er groot belang bij om tastbare resultaten te behalen. Teveel 
mensen zijn betrokken bij het proces Vitale kernen. Niet slagen of geen voortgang boeken, gaat 
onherroepelijk betekenen dat de bereidheid van burgers in participatie en medezeggenschap over de 
eigen leefomgeving voor jaren teniet wordt gedaan.  

Om het proces in gang te houden en om de, deels als gevolg van achterstallig onderhoud, dringend 
noodzakelijke projecten in gang gezet te krijgen, zijn we in dit stadium van het proces in grote mate 
afhankelijk van de doortastendheid van het College en de Gemeenteraad.  
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Het plan voor de herinrichting van de J.F. Oltmansstraat ligt klaar om aanbesteed te worden en aan 
de detailuitwerkingen van het plan voor het Dorpsplein wordt de laatste hand gelegd.  

Heel concreet vragen wij u dan ook om voortvarende besluitvorming zodat we in de eerste helft van 
2021 echt aan de slag kunnen met de uitvoering van de twee projecten.  

Graag vernemen wij uw reactie, 
 

De werkgroep Vitale kernen Steenderen 

 




